
Algemene vergadering Seniorenadviesraad dd° 20 maart 2017 

1 .Verwelkoming 
 
We verwelkomen Paul Henrard (S+), Denise Cavens (S+) en Xavier Verbaeten (S+) als nieuwe leden in 
onze raad. 
 
2.Goedkeuring vorig verslag 
 
Er waren geen opmerkingen. Het verslag wordt goedgekeurd. 
 
3.Werkgroepen 
3.1.Openbare toiletten 
 
Er werd een rondgang gemaakt door Turnhout om te bekijken waar de palen en pijlen van de 
bewegwijzering moeten komen. We wachten nog op de offerte. Traag maar zeker komen we er 
wel…. 
 
3.2.Banken 
 
Er is een toezegging voor 16 banken in het stadspark (deze zijn besteld). Omdat deze niet de ideale 
hoogte hebben, heeft men besloten ze op een verhoogje te zetten van 1 tegel. Ook zal er rekening 
gehouden worden met de armleuningen zodat senioren en mensen met fysische beperkingen vlotter 
zullen kunnen rechtstaan. 
De kleine wandeling op het domein van klein Engeland zal volledig toegankelijk gemaakt worden 
(paden)en er zullen generatievriendelijke banken geplaatst worden.  
Men vroeg of het mogelijk was om op het Bels lijntje eveneens banken te voorzien. De vraag wordt 
doorgegeven aan de bevoegde Schepen. Schepen Peter Segers zei wel dat het Bels lijntje zeker niet 
gepromoot wordt als voetpad. 
 
3.3.Matinees 
 
De ringleiding in Het Gevolg is zeker nog niet ideaal te noemen. 
Om een voortzetting van de namiddagvoorstellingen te krijgen zal dit onderwerp ook in de 
convenant worden opgenomen die door Cultuur (Nico Verhoeven) verder wordt uitgewerkt. Stilaan 
zou het programmeren van een namiddagvoorstelling, bij de verenigingen, tot een automatisme 
moeten gaan horen. 
 
3.4.Zwembad 
 
De ervaring van de senioren die uitgenodigd werden om het zwembad uit te testen: 

 nog wel enkele technische mankementen  zoals het open laten van een poortje waardoor 
zwemmers het voetbad kunnen omzeilen na toiletgebruik 

 de banken in de kleedruimtes klappen omhoog en zijn daardoor  te smal om op te zitten bij 
het aan-en uitkleden 

 de kleedkamers voor mensen met een handicap en de douches zijn wel ruim genoeg. 

 Het al dan niet organiseren van een zwemuurtje voor senioren geeft een dubbel gevoel. 
Enerzijds kan dit aantrekkelijk zijn voor senioren, anderzijds worden senioren dan weer als 
een aparte groep beschouwd. 
Wel positief is de aquafit voor senioren : elke maandag van 9.00 tot 9.45 uur en vrijdag van 



8.30 tot 9.15 uur. In eerste instantie voorzien voorsenioren maar ook toegankelijk voor 
jongeren (indien er plaatsen over zijn). 

 Speciale vermelding : in het cafetaria is er een gevaarlijke toestand door het ontbreken van 
een leuning aan de trap naast de bar. 
Dit werd reeds door de stad aan de uitbaters doorgegeven nadat zij bij de opening  begin 
februari beloofd hadden dat deze leuning er heel snel zou komen.  

 
3.5.Sociale tarifering maaltijden 
 
Zorggroep Orion is akkoord met het principe maar zal deze sociale tarifering zelf niet bekostigen. De 
Stad of het OCMW zullen bekijken wat zij hierin kunnen/willen doen. Daarvoor dient er binnen een 
werkgroep een berekening te worden gemaakt hoeveel dit zal kosten en hoe deze tarifering er uit 
dient te zien. De voorbereiding die door onze leden van de werkgroep al gemaakt was vormde een 
goede basis voor de eerste gesprekken met de mensen van het OCMW.  
Onze raad is voorstander om de inwoners van Turnhout een vermindering te geven van 1,5 euro per 
maaltijd indien zij voldoen aan de voorwaarden van de sociale tarifering. Momenteel is de prijs van 
een maaltijd vastgelegd op 7,5 euro (zonder drinken). 
 
3.6.Toegankelijkheid 
 
De ringleiding in Het Gevolg werkt enkel met bluetooth en is dus niet door iedereen met een 
hoorapparaat op te vangen. 
 
4.Nieuwe werkgroep “Leuningen en trappen)” 
 
Uit onze raad stelden 3 leden zich kandidaat om de SAR te vertegenwoordigen in de nieuwe 
werkgroep (Lief Dierckx, Elly Quadflieg en Rita Beyens). Zij zullen samen met enkele mensen van de 
werkgroep toegankelijkheid (Gezondheidsraad) een voorstel uitwerken waar er leuningen dringend 
nodig zijn of aan te bevelen, vb. Utopolis, de Warande, Blairon, enz…… 
De gegevens van onze leden zullen, via Sam Hufkens, worden doorgegeven aan Ivo Van de Craen, 
trekker van deze werkgroep.  
 
5.Vervanging voorzitster 
 
Omdat zij al over de, statutair bepaalde, tijd van voorzitterschap zit en om “nieuw bloed” de kans te 
geven, heeft de voorzitster besloten om haar ambt door te geven. 
De kandidaturen worden verwacht tegen 01/05/2017 op het secretariaat, Campus Blairon 200, 
Turnhout bij Tania Huybrechts of Wim Gilis. Een mailtje of seintje volstaat. Op de laatste vergadering 
van het werkingsjaar zal dan een nieuwe voorzitter verkozen worden. Zijn of haar taak start dan 
vanaf 1 september 2017. Iedereen die zich geroepen voelt mag zich zeker aanbieden. 
 
6.Uiteenzetting Stef Van den Heuvel (Integratie en inburgering) 
 
Er zijn momenteel 122 verschillende nationaliteiten in Turnhout. Zo’n grote diversiteit vraagt om een 
goed inburgeringsbeleid, (eerstelijnswerk). De top 3 in deze lange lijst van nationaliteiten wordt 
gevormd door Nederlanders(1), Polen(2) en Marokkanen en Roemenen(gedeeld 3). 
Om deze inburgering zo vlot mogelijk te laten verlopen laat men deze personen (al dan niet verplicht) 
3 luiken doorlopen. 
1)Nederlands leren (vb. Basiseducatie, Otterstraat) 2 niveaus verplicht te halen. 
2)Maatschappelijke oriëntatie – waarden en normen binnen onze samenleving  (80 % aanwezigheid 
vereist.) 
3)Actief beginnen werken aan hun toekomst. – samenwerking met VDAB. 



Na het succesvol doorlopen van deze 3 luiken krijgen zij een attest dat kan dienen om een 
huurcontract te krijgen of hen de waardering geeft voor hun inspanningen. 
Hiernaast beschikt de dienst ook nog over de nodige tolken en vertalers en een juridische 
dienstverlening. 
Hierna kregen de leden van de raad de gelegenheid om hun mening i.v.m. integratie te uiten. 
Dit zorgde voor enkele levendige discussies.  
 
7.Varia 
 

 Volgende algemene vergadering : 29/05/2017 

 van de 30 ingediende projecten bij de thomas more-school werd het project van één van 
onze leden, Student Aan Huis, niet weerhouden. Men houdt het wel in gedachten voor een 
latere datum. 

 Is het mogelijk om een afgevaardigde van Licalab uit te nodigen om de verwezenlijkingen tot 
nu toe eens toe te lichten ? Tegen volgende vergadering zal er contact worden opgenomen 
met de mensen van LICALAB. Ook toekomende projecten kunnen dan aan bod komen. 

 Eric Sleets zou graag de stedelijke sportraad eens komen voorstellen. En dan in het bijzonder 
de activiteiten voor de ouderen. 

 Er worden nog steeds fietsstallingen geplaatst die lage en hoge inzetstukken hebben vb buurt 
van Niefhout en Warande. De hoge worden bijna nooit gebruikt door ouderen en blijven 
dikwijls leeg. De raad wordt gevraagd eens na te kijken of er zo nog veel staan en spreekt zijn 
voorkeur uit voor het “nietjes-systeem” 

 Er wordt gevraagd om de uren van aqua-gym voor senioren toch in Binkenpost te vermelden. 

 Er wordt nogmaals bevestigd dat er geen aparte zwemuren zijn voor senioren. 

 Luc Swerts vraagt om mogelijke suggesties voor Binkenpost aan hem door te geven. 
 
Hierna sloot de voorzitster de vergadering. 
 
 


